
    
    
 
 
   
 
                                                P r o t o k ó ł   Nr XIV/03 

 
 

sesji Rady Miasta Działdowo 

odbytej w dniu  30 grudnia 2003 roku w sali konferencyjnej  zamku  

pod przewodnictwem  pani Teresy BARTKOWSKIEJ – Przewodniczącej Rady Miasta. 

 
 

        Sesja trwała w   godz. 1000 – 1210. 

 
        Stan osobowy Rady wynosi 21 osób, w sesji zgodnie z załączaną  listą obecności 

uczestniczyło  19  radnych. 

 
Spoza Rady w sesji uczestniczyli : 

Pan Ryszard DUCHNA                                   - Burmistrz Miasta  

Pan Marek BŁAŻEJCZYK                            - Z-ca Burmistrza  

Pani Teresa NOWAKOWSKA                       - Z-ca Burmistrza 

Pan Marian JANICKI                                      - Starosta działdowski  

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ                     - Sekretarz Miasta 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA   - Skarbnik Miasta   

Pan Eugeniusz SEGIET                                   - Radca Prawny Urzędu  

Pani Monika SKRZYPEK                               - Naczelnik Wydziału PIGŚ 

Pan Leszek JARZYNKA                                 - Naczelnik Wydziału GK 

Pan   Jerzy GIEZEK                                        - Komendant Powiatowy Policji  

Pani Stanisława ŻYWICKA                             -Radna powiatu działdowskiego  

Pan Henryk PRZYBYSZEWSKI                    - Radny powiatu działdowskiego  

Pan Jerzy ŚWIĘSZKOWSKI                          - Radny powiatu działdowskiego   

Przewodniczący zarządów osiedli      –   zgodnie z załączoną listą obecności 

Przedstawiciele telewizji i prasy lokalnej 

Kilku mieszkańców miasta  

Dyrektor i nauczycielka ze Szkoły Muzycznej w Działdowie wraz z grupą młodzieży, 

która w trakcie przerwy wystąpiła z koncertem kolęd.  
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Przebieg sesji 

 
Pkt 1 

         
        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta otworzyła sesję, 

powitała jej uczestników oraz   stwierdziła prawomocność obrad.  

         

 

Pkt 2 

 
        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta przedstawiła wniosek 

Burmistrza Miasta o uzupełnienie porządku obrad o : podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę 

Nr XIII/119/03 Rady Miasta Działdowo z dnia 5 grudnia 2003r. w sprawie podatku od 

środków transportowych. 

  

        Rada jednomyślnie, tj. 19 głosami „za” przychylając się do wniosku Burmistrza – ujęła 

w porządku obrad ten punkt, po czym przystąpiła do realizacji porządku sesji w następującym 

brzmieniu :  

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zmiany w porządku dziennym sesji. 

3. Przyjęcie protokółu poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie  

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 

wykonania uchwał Rady. 

6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych i 

stowarzyszenia gmin.  

7. Sprawozdanie z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

 
8. Interpelacje radnych i zapytania.  

 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykup nieruchomości położonej w 

Działdowie przy ul. Zamkowej, na rzecz Gminy Miasto Działdowo.  
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10. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia na kapitał Przedsiębiorstwa Gospodarki  

Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o. w Działdowie nakładów poniesionych na 

inwestycje infrastruktury technicznej – budowa sieci wodociągowej w ul. 

Przemysłowej do ul. Północnej (Kolgartowo) w Działdowie.  

 
11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy-Miasto 

Działdowo. 

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2003. 

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków inwestycyjnych i nie 

inwestycyjnych nie wygasających z końcem roku 2003.  

  
14. Podjęcie uchwały zmieniającej  uchwałę Nr XIII/119/03 Rady Miasta Działdowo z 

dnia 5 grudnia 2003r. w sprawie podatku od środków transportowych.  

 
15. Odpowiedzi na zapytania.  

 
16. Wolne wnioski i informacje.  

 

 

Ad pkt 3 

 

        Jednogłośnie, tj. 19 głosami „za” Rada przyjęła protokół poprzedniej sesji bez 

odczytywania.  

 

 

Ad pkt 4 

 

        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta przekazała, że w okresie 

międzysesyjnym pełniła cotygodniowe dyżury, a ponadto otrzymała pismo od Burmistrza 

Miasta, skierowane do PKP  S.A., Oddział Regionalny w Gdańsku,  dotyczące inwestycji na 

terenie Działdowa i Iłowa. Przekazując m.in., że Burmistrz podjął działania w tej sprawie i 

już 7 stycznia ma się odbyć pierwsze spotkanie z projektantami modernizacji sieci kolejowej. 

Zainteresowanych  tym tematem – Przewodnicząca  poinformowała -  że w przerwie sesji 

będą mogli zapoznać się z  tym pismem.   
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Ad pkt 5 

 

        Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta przedstawił sprawozdanie ze swojej 

działalności,  uwzględniające    wykonanie   uchwał   Rady   Miasta   w   okresie   między    

sesjami, tj.  od 5 do  23 grudnia 2003 roku (stanowi ono załącznik do protokółu). 

 

 
Ad pkt 6 

 

        Radny pan Józef ORZECHOWSKI - przedstawiciel Miasta w Ekologicznym Związku 

Gmin  „DZAŁDOWSZCZYZNA”  złożył sprawozdanie z posiedzenia Związku odbytego w 

dniu 8 grudnia – przekazując -  że tematami tego spotkania było : 

- podjęcie uchwały w sprawie współfinansowania selektywnej zbiórki odpadów od 

mieszkańców, członków Związku w roku 2004, 

- ogłoszenie przetargu na budowę składowiska w Ciechanówku,  

- ogłoszenie przetargu na program ochrony środowiska oraz gospodarki odpadami, 

- zgłoszenie Gminy Rybno dotyczące przystąpienia do  Związku, 

- wyposażenie od nowego roku powiatu działdowskiego w zbiorniki na bio-odpady, 

informując, że akcja ta rozpocznie się od  osiedla „Nidzicka”, a pojemniki opróżniane 

będą dwa razy w tygodniu. 

Ponadto pan Orzechowski przekazał, że niebawem rozpoczęta zostanie zbiórka 

odpadów niebezpiecznych, tj. baterii oraz, że na posiedzeniu tym, przewodniczący Związku, 

przedstawił koncepcję przebudowy składowiska w Zakrzewie.  

 

 
Ad pkt 7 

 

        Sprawozdanie z prac komisji w okresie międzysesyjnym : 

 
Pan Roman KARPIŃSKI –  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  przekazał,  że  w dniu 

18 grudnia Komisja odbyła posiedzenie, które było  ściśle związane z pracą zespołu, 

powołanego do przeprowadzenia kontroli problemowej, dotyczącej wydatkowania środków 

na dokształcanie nauczycieli. Kontrola ta została przeprowadzona fachowo, a w jej wyniku 

stwierdzono, że kontrolowane zadania realizowane są prawidłowo. Protokół kontroli, 

podpisany przez Zespół, został przekazany zgodnie z § 106 Statutu Gminy-Miasto 

Działdowo.  
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Pan Stanisław STEFANINA – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 

że na posiedzeniu w dniu 29 grudnia, Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał 

Rady Miasta w sprawach : 

- zmian w budżecie miasta na rok 2003, 

- ustalenia wykazu wydatków inwestycyjnych i nie inwestycyjnych nie wygasających z 

końcem roku 2003, 

- zmiany uchwały Nr XIII/119/03 Rady Miasta Działdowo z dnia 5 grudnia br. w 

sprawie podatku od środków transportowych.  

 
 

Pan Adam STOLARSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

przekazał, że na posiedzeniu w dniu 29 grudnia  Komisja : 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie wyrażenia zgody 

na wykup nieruchomości , położonej w Działdowie przy ul. Zamkowej, na rzecz 

Gminy-Miasto Działdowo, 

- podsumowała pracę za rok 2003 i przyjęła propozycje do planu pracy na rok przyszły, 

- wyraziła pozytywną opinię w zakresie dokonania wyceny budynków, które mają 

podlegać ewentualnej zamianie między Gminą–Miasto Działdowo, a Starostwem 

Powiatowym oraz   w sprawie skosztorysowania adaptacji zamienianych budynków na 

ustalone cele.  

 
 
Pan Henryk JABŁOŃSKI – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 23 grudnia : 

- wysłuchała informacji o działalności Komendy Hufca ZHP w Działdowie, 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta zmieniający uchwałę w 

sprawie uchwalenia Statutu Gminy-Miasto Działdowo, 

- przyjęła propozycje do planu pracy na rok 2004.  

 
 
Pani Elżbieta KONARZEWSKA – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego  przekazała, że w dniu 29 grudnia br. Komisja: 

- wysłuchała informacji na temat zimowego utrzymania dróg w mieście, 

-  przyjęła propozycje do planu pracy na 2004 rok.  
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Ad pkt 8 

 
        Interpelacje radnych i zapytania : 

 
Radny Wiesław NOWICKI – przekazał uwagi części  mieszkańców dotyczące modernizacji 

parkingu przy sklepie „Albert”.  „Albert”  odgrodził się od swojego budynku – mówił pan 

Nowicki -  pozostawiając jedynie niewielki pas na parkowanie samochodów.  Powoduje to,  

że samochód pozostawiony na tym parkingu tyłem do jezdni, prawie styka się z pasem ruchu, 

stwarzając zagrożenie bezpieczeństwa drogowego w ulicy Norwida. Dlatego też uznał, że 

należy niezwłocznie zająć się tą sprawą.   

 
Radny pan Józef SPYCHALSKI  -  w związku z tym, że od 1 stycznia 2004 roku,  służby 

finansowe przeniesione zostaną do szkół – zapytał -  jak dalece jest to zorganizowane ?  

 

Radny pan Józef ORZECHOWSKI – zwrócił się do Komendanta Powiatowego Policji  o  

poprawę egzekwowania przepisów ruchu drogowego, zwłaszcza w zakresie parkowania i 

zatrzymywania się samochodów.    W ulicach Leśnej, Jagiełły, Pocztowej są wyznaczone 

zatoki – mówił pan Orzechowski – natomiast kierowcy zatrzymują się naprzeciwko zatok, w 

miejscach gdzie są zakazy zatrzymywania się i postoju, praktycznie przy wjazdach do 

sklepów, na schodach do sklepów. Przy czym – przekazał – że  niejednokrotnie widział 

przejeżdżający radiowóz, który  nie zwracał na to uwagi.  Taka sama sytuacja jest w okresie 

przedświątecznym i w weekendy na ulicy Jagiełły, koło zakładu fotograficznego – gdzie nie 

sposób przejechać – przekazywał dalej. Po obydwu stronach ulicy,  stoją bowiem samochody 

z tabliczkami „zaopatrzenie”, a przecież prawie wszyscy możemy nakleić sobie takie kartki, 

bo jesteśmy właścicielami firm albo sklepów - mówił. To samo jest w ulicy Pocztowej oraz 

Skłodowskiej, na wysokości „Biedronki”, gdzie  samochody zatrzymują się na ulicy, pomimo 

tego, że jest tam parking, z bardzo dużą ilością miejsc postojowych.   

 
Ponadto w punkcie tym głos zabrała :  

 
Pani Stanisława ŻYWICKA – Przewodnicząca Komisji Zdrowia Rady Powiatu, 

współzałożycielka Stowarzyszenia „Nasze Serce”, która  poinformowała Radę o działalności 

tego Stowarzyszenia. Przekazując m.in., że zostało ono powołane  w celu  wspierania szpitala 

działdowskiego, który po reformie służby zdrowia i po reformie administracyjnej kraju, 

znalazł się w trudnej sytuacji finansowej.  

Wiem, że trudno jest dziś prosić o pieniądze – mówiła pani Żywicka -  pamiętajmy jednak, że 

są sprawy ważne i najważniejsze, a szpital jest ciągle największym zakładem w naszym 

powiecie, zatrudniającym najwięcej ludzi. Jest to ostoja bezpieczeństwa zdrowotnego naszych 
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mieszkańców. Winniśmy  więc, poprzez lokalne media, zwrócić się do całego społeczeństwa 

o jego wsparcie, a póki co – my, wybrani przez społeczeństwo – musimy dać przykład. Jak 

przekazała dalej - Komisja Zdrowia Rady Powiatu zebrała na ten cel 550 zł, Rada Gminy –

500 zł, Rada Powiatu również nie szczędziła datków i zwróciła się z prośbą do radnych o 

hojne datki na ten szczytny cel.  

 
        A radni w trakcie przerwy w obradach składali datki do skarbonki przyniesionej 

przez panią Żywicką.  

 

         
 

Ad pkt 9 

 

        Pani Monika SKRZYPEK  - Naczelnik Wydziału PIGŚ przedłożyła projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na wykup nieruchomości położonej w Działdowie przy ul. 

Zamkowej, na rzecz Gminy Miasto Działdowo. Powyższa  nieruchomość,  niezbędna jest 

miastu na urządzenie dojścia do budynku Urzędu Miasta, w nowej części zamku. Chodzi o to 

– wyjaśniała pani Skrzypek – aby wykonać godziwe ogrodzenie po prawej stronie od ulicy 

Zamkowej, przy dojściu oraz właściwe dojście do tego obiektu. Jest to 56 m2  gruntu, które 

udało się wynegocjować za cenę 10.080 zł, czyli po 180 zł za m2 . Negocjacje trwały dość 

długo. Pan Wiesław Sieński, właściciel sąsiedniej nieruchomości,  nie był bowiem 

zainteresowany zbyciem części swojej działki.   Nie mniej jednak zrozumiał potrzebę miasta  

i  stąd powyższy projekt.  

 

Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta przypomniała, że projekt tej 

uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska. 

 
        Rada  podjętą bez uwag 19 głosami „za”, tj. jednogłośnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XIV/138/03 

 
wyraziła zgodę na wykup nieruchomości położonej w Działdowie przy ul. Zamkowej, na 

rzecz Gminy Miasto Działdowo.   
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Ad pkt 10 

 

        Bez uwag – jednomyślnie, tj. 19 głosami „za” Rada podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XIV/139/03 

 
w sprawie wniesienia na kapitał Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

Sp. z o.o. w Działdowie nakładów poniesionych na inwestycje infrastruktury technicznej – 

budowa sieci wodociągowej w ul. Przemysłowej do ul. Północnej (Kolgartowo) w 

Działdowie.  

 

 
 

Ad pkt 11 

 

        Pan Ładysław CICHOSZ – Inspektor d/s ZKiS przedłożył - przygotowany z inicjatywy 

Burmistrza -  projekt uchwały, zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy-

Miasto Działdowo w zakresie wprowadzenia  do Statutu:  § 15 a. w brzmieniu „ Osobom 

szczególnie zasłużonym dla miasta, Rada może nadać Honorowe Obywatelstwo Miasta 

Działdowo” oraz załącznika, stanowiącego:  „Regulamin Honorowego Obywatelstwa Miasta 

Działdowo”. 

 
Radny pan Wiesław NOWICKI – zapytał – czy honorowe obywatelstwo przysługiwało 

będzie osobom zamieszkałym poza  terenem miasta? czy również tym, które aktualnie są 

mieszkańcami Działdowa ?  

 
a 

 
Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta tłumaczył, że jest to tytuł honorowy. Jeżeli więc 

zostanie on przyznany mieszkańcowi Działdowa, który wyprowadzi się z naszego miasta, to 

tytuł ten  mu pozostanie.  

Moim zdaniem – kontynuował Burmistrz – w szczególności należy honorować osoby 

zasłużone dla miasta, które już nie żyją.  Nie mamy bowiem żadnej innej formy 

uhonorowania tych osób.  

Ponieważ w roku przyszłym obchodzić będziemy 660 lecie Działdowa – uznałem - za 

słuszne, wprowadzenie pod obrady tego projektu, aby przy tej okazji, była możliwość nadania 

honorowego obywatelstwa kilku osobom.  
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        Po czym Rada podjęła 19 głosami „za”, tj. jednogłośnie 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XIV/140/03 

 
zmieniała uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy-Miasto Działdowo.    

 

 

Ad pkt 12 

 

        Po omówieniu przez panią Beatę SZYDŁOWSKĄ-ANACZKOWSKĄ – Skarbnika 

Miasta proponowanych zmian w tegorocznym budżecie  

 

        Rada podjętą jednomyślnie, tj. 19 głosami „za”   

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XIV/141/03 

 
wprowadziła zmiany do budżetu miasta na rok 2003.  

 

 

Ad pkt 13 

 

        Podjętą 19 głosami „za”, tj. jednogłośnie 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XIV/142/03 

 
Rada ustaliła wykaz wydatków inwestycyjnych i nie inwestycyjnych niewygasających z 

końcem roku 2003.  

 

 

Ad pkt 14 

 

        Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta przedłożyła 

projekt   uchwały   zmieniający  uchwałę Nr XIII/119/03  Rady   Miasta  Działdowo  z  dnia  

5 grudnia 2003 roku w sprawie podatku od środków transportowych. Proponowana zmiana 

dotyczyła zastąpienia stawki podatku uchwalonej na 1.938 zł , stawką w wysokości 1.937,67 

zł. Pani Skarbnik wyjaśniając potrzebę wprowadzenia tej zmiany – przekazała -  że ustawą z 

dnia 13 listopada 2003 roku wprowadzono zmiany do ustawy o podatkach i opłatach 
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lokalnych, głównie w art. 55, który stanowi, że jeśli górne granice stawek podatkowych są 

niższe od stawek minimalnych, wówczas rada gminy może przyjąć wyłącznie stawki 

minimalne. W uchwale podjętej przez Radę w dniu 5 grudnia, w kolumnie 4, dotyczącej 

pojazdów powyżej 12 ton, dwuosiowych, została przyjęta kwota zaokrąglona, tj. 1.938 zł. 

Natomiast zgodnie z tym przepisem oraz interpretacją kolegium samorządowego, kwota ta 

powinna odpowiadać minimalnej stawce i wynosić 1.937, 76 zł i stąd powyższy projekt.  

 

        Rada bez uwag 19 głosami „za” podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XIV/143/03  

 
zmieniająca uchwałę Nr XIII/119/03 Rady Miasta Działdowo z dnia 5 grudnia 2003r. w 

sprawie podatku od środków transportowych.  

 

 

Ad pkt 15 

 

        Odpowiedzi na zapytania : 

 

Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta odnosząc się do zapytania dotyczącego parkingu 

przy ul. Norwida,  przekazał m.in., że miasto przejmowało pas drogowy w momencie, gdy już 

była  wydzielona nieruchomość, obejmująca teren wokół  sklepu. Nie mogliśmy więc dalej 

wejść z pasem drogowym.   

Natomiast inną sprawą jest to – kontynuował Burmistrz –  że właściciel czy użytkownik takiej 

nieruchomości, ma obowiązek zapewnienia miejsc postojowych. Nie ma więc on prawa 

zagradzać dojazdu i zabezpieczać sobie terenu, lecz  prowadząc tego typu  działalność musi 

mieć miejsca postojowe na swoim terenie. Po czym zapewnił, że zostanie to sprawdzone i 

będą podjęte odpowiednie działania w tym kierunku.  

 

Pan Jerzy GIEZEK – Komendant Powiatowy Policji w Działdowie odniósł się do pytań,  

dotyczących policji, i tak : 

- co do ulicy Norwida – mówił -  to jak pan Burmistrz zaznaczył, są to dwie kwestie. 

Pierwsza, to wyodrębnienie działki i druga -  obowiązek użytkownika działki o 

charakterze handlowym do zapewnienia miejsc postojowych.  Sprawa ta musi więc 

być jak najszybciej wyjaśniona. Obecnie bowiem, jeśli parkują tam samochody 

mniejsze gabarytowo, to mieszczą się one w pozostawionym pasie. Natomiast 

wystarczy, że podjedzie większy pojazd, nawet osobowy i już jest problem, ponieważ 
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w zależności od tego czy parkuje on   tyłem   czy  przodem,  zajmuje   do  ok.  0,5   

metra   pasa   ulicy  i  należałoby wtedy wskazać, iż istnieje zagrożenie 

bezpieczeństwa w ruchu drogowym, a my ze  swej strony będziemy oczywiście takie 

przypadki represjonować,  

- jeżeli chodzi o poruszony przez radnego pana Orzechowskiego problem w ulicach: 

Leśnej, Jagiełły, Pocztowej i Skłodowskiej, to według mojego rozeznania – mówił 

Komendant – we wszystkich wymienionych przypadkach, ilość miejsc parkingowych 

jest wystarczająca, poza okresem przedświątecznym, kiedy to zarówno natężenie 

ruchu, jak i ilość kupujących ulega zwiększeniu.    

              Wjazd szczególnie w ulicę Leśną, gdzie jest teren strefy zamieszkania  i tam sam 

znak „strefa zamieszkania”  mówi, że można parkować tylko w miejscach do tego 

wyznaczonych, tzn. na ulicy Leśnej wzdłuż ciągu tej ulicy, w zatoczkach.   W osiedlu 

Leśna parkować można tylko na parkingu przy „Mini-Maxie”, markecie i w 3 

zatoczkach przy budynkach, natomiast w pozostałych miejscach, nie jest ono 

dozwolone. 

             Jako przedstawiciel policji, muszę powiedzieć, że dotyczy to również wszystkich 

pozostałych przypadków, a my mamy dylemat – czy dbać o  image policji, na czym 

bardzo nam  zależy  w środowisku i z drugiej strony - czy stosować represje.  

      Z chwilą wejścia w życie taryfikatora – mówił dalej pan Giezek -  nie będzie żadnych 

negocjacji czy pouczeń, co miało miejsce do tej pory. Będzie taryfikator, który w 

takim przypadku przewiduje określoną sankcję i mogę obiecać Radzie – przekazał - że  

będziemy się tego ściśle trzymali i egzekwowali prawo w tym zakresie.  

             Odrębnego wytłumaczenia wymaga sytuacja na ulicy Jagiełły, na odcinku od 

sklepu pana Dytkowskiego do parku, gdzie po obu stronach jest dozwolona możliwość 

parkowania.   Muszę powiedzieć, że tak jak wskazał pan Orzechowski , podmioty 

uprawnione nadużywają tej możliwości. Warunkiem parkowania jest bowiem 

oznaczenie samochodu tabliczką „zaopatrzenie” i dokonywanie rzeczywistego 

przeniesienia towaru do sklepu czy skrzynek bądź opakowań ze sklepu do samochodu.  

Tylko niezdyscyplinowanie użytkowników czy kupców powoduje, iż często zakazy te 

są łamane. Rozważam tu  zastosowanie rozwiązania, które stosowałem swego czasu w 

Lidzbarku – kontynuował Komendant. Policjant nie może pilnować czy ktoś 

przekracza jakąś normę, ale trzeba przyjąć pewne standardy w tym zakresie. Jeżeli 

więc policjant będzie widział, że towar jest wnoszony do sklepu bądź opakowania są 

wynoszone ze sklepu, to wiadomo, iż jest to pilna potrzeba i takie  przypadki  nie będą 

represjonowane. Natomiast represjonowane będą takie zachowania, gdy dostawca pije 

kawę czy dopiero załatwia fakturę. Wymaga to jednakże od obu stron dużego taktu i 
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wzajemnej życzliwości, bo w takich przypadkach, najczęstszym zarzutem pod 

adresem policji jest to, że powinna ona łapać złodziei, a nie brać się za porządnych 

obywateli.  Nie mniej jednak, mogę obiecać – przekazał – że nie będziemy 

przejmować się tego typu stwierdzeniami.  

             Co do ulicy Pocztowej i Skłodowskiej. Na ulicy Skłodowskiej, jak zostało tu 

powiedziane, sytuacja jest jednoznaczna.  Przy „Biedronce” ilość miejsc postojowych 

jest wystarczająca, a tylko wygodnictwo podjeżdżających powoduje, że parkują 

samochody na ulicy.  

      Problem ulicy Pocztowej również był wielokrotnie poruszany. Od strony ulicy 

Pocztowej, po prawej stronie są zatoki, jednak doświadczenie wskazuje, iż jest tam 

niewystarczająca ilość miejsc, bo praktycznie do godz. 1600 wszystkie miejsca 

parkingowe są zajęte. Drugim takim miejscem, jest już wielokrotnie poruszany 

problem Poczty. Przez długi czas  prowadziliśmy działania, szczególnie na odcinku 

przy Poczcie i muszę powiedzieć, że z niezłym sukcesem. Natomiast z chwilą gdy z 

różnych względów umyka to uwadze policji – prawo jest ponownie łamane.  

      Najlepszym rozwiązaniem – kontynuował Komendant –byłoby, gdyby ciągi ulic  

Jagiełły-Pocztowa-Skłodowskiej cały czas patrolował policjant, czego jednak z racji 

obsady kadrowej nie możemy uczynić. Natomiast doraźnie  takie działania w tych 

ciągach komunikacyjnych  będziemy prowadzić. Chciałbym jednocześnie zaznaczyć, 

że współpracujemy ze Strażą Miejską , która również jest uprawniona do 

egzekwowania prawa w zakresie parkowania. Będę rozmawiał na ten temat z 

Komendantem Straży Miejskiej i uważam, że uporządkujemy ten problem.  

 

 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta odpowiadając na 

pytanie radnego pana Spychalskiego wyjaśniła, że  wyznaczono osoby spośród pracowników 

Urzędu, które obejmą stanowiska głównych księgowych w szkołach, i tak : Agnieszka 

Czaplicka w Szkole Podstawowej Nr 3, Hanna Paczkowska w Zespole Szkół Nr 2, Jagna 

Wiśniewska w Gimnazjum Nr 1 i Teresa Ko łakowska w Gimnazjum Nr 2.  

Na dzień dzisiejszy – informowała dalej pani Skarbnik -  są już otwarte rachunki bankowe dla 

tych jednostek , zrobiono to bezkosztowo, w ramach przetargu, który był rozstrzygnięty dla 

całego budżetu Gminy-Miasto Działdowo.  

Jeżeli chodzi o wyposażenie, to w podejmowanych uchwałach Rady, były przewidziane 

środki na zorganizowanie miejsc pracy dla tych księgowych w wysokości, po 6.500 zł dla 

każdej ze szkół. Z tego co wiem – przekazała – realizacja  powyższego ma się już ku 

końcowi.  Zabezpieczono także sprzęt komputerowy, gdzie w ramach środków  dla Urzędu 
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Miasta  zakupiono brakujący jeden zestaw komputerowy. Pozostały sprzęt komputerowy 

przekazany zostanie z naszych zasobów, przy czym wymieniono  monitory do starszego 

sprzętu, które nie spełniały wymogów systemu komputerowego. Na dzień dzisiejszy zmierza 

też ku końcowi wdrożenie nowego modułu kadrowo-płacowego dla tych jednostek. I 

pierwsze listy wypłat dla nauczycieli, są już przygotowane na nowym module, zakupionym z 

firmy Rekord dla wszystkich jednostek oświatowych i Urzędu Miasta.   

W uchwałach budżetowych były także zabezpieczone środki na dofinansowanie dokształcania  

osób, które przechodzą do szkół, co zostało już sfinalizowane, czyli zapłaciliśmy zgodnie z 

umowami zawartymi z pracownikami, jak również finansujemy koszty ich  dojazdu do szkół.         

 
 
Ad pkt 16 

 

        W punkcie tym : 

Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta, Pan Marian JANICKI – 

Starosta działdowski,  Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta i Pani Stanisława 

ŻYWICKA – radna powiatu działdowskiego – złożyli wszystkim uczestnikom sesji życzenia 

noworoczne, ponadto pani Żywicka podziękowała radnym za wsparcie finansowe 

Stowarzyszenia „Nasze Serce”.  

  

  
        Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła XIV sesję Rady 

Miasta Działdowo. 

 

 

 

Protokółowała                                                                          Przewodnicząca Rady                                                                                                 

G.Nadratowska                                                                      Teresa BARTKOWSKA  

 

 

 

 


